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Protokół 
z IV  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 25 lutego 2015r. w godz. od 9.00 do 12.25  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt – proszę o wycofanie projektu uchwały w sprawie „Regulaminu udzielania osobom 
fizycznym dofinansowania do poniesionych kosztów usuwania i utylizacji materiałów 
zawierających azbest, pochodzących z obiektów budowlanych zlokalizowanych na 
terenie Gminy Liniewo, ze środków budżetu Gminy Liniewo”, proszę o wprowadzenie 
dwóch projektów uchwał w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i 
wdrażania „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Liniewo”, oraz projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania „Projektu 
założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 
Liniewo. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na wycofanie 

projektu uchwały w sprawie „Regulaminu udzielania osobom fizycznym 
dofinansowania do poniesionych kosztów usuwania i utylizacji materiałów 
zawierających azbest, pochodzących z obiektów budowlanych zlokalizowanych na 
terenie Gminy Liniewo, ze środków budżetu Gminy Liniewo”. 

 
Radni 15 głosami „za” wycofali uchwałę do porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 
wprowadzenie  projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

opracowania i wdrażania „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Liniewo” 
 
Radni 15 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku obrad sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na wprowadzenie  
projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania 
„Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe dla Gminy Liniewo. 
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Radni 15 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku obrad sesji. 

 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za 2014 r. 
6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2014 rok. 
7. Interpelacje i wnioski radnych. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych  
w 2015 r., w tym w ramach Programu Aktywacja i Integracja oraz Programu 
Specjalnego, 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
c) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Iłownica, 
e) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących nazw miejscowości, 
f)  powołania komisji statutowej, 
g) ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Liniewo, 

h) wyrażenia zgody na poszerzenie Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
i) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania „Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Liniewo”, 
j) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania „Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Liniewo” 
k) zmian w budżecie gminy, 
l)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2015 – 2021, 
9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 
 

Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 

Ad. 4  
 
Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 
(sprawozdanie w załączniku do protokołu).  



SESJA IV 25 lutego 2015r. 

 

Strona 3 z 16 

   

Wójt wręczył podziękowania sołtysom poprzedniej kadencji. 

 
Ad. 5  
Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi za 2014 r. 
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 6 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2014 rok. 
(ocena w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 7 
Interpelacje i wnioski radnych 
 

Jerzy Bałachowski – chciałbym podziękować Panu Krystianowi i Panu Wójtowi za 
naprawę kanalizacji przy OSP w Wysinie, ale mamy teraz problem z prądem po 
wykonaniu nowego przyłączenia jak włącza się podgrzewacz przepływowy to korki 
wyskakują a skrzynka jest daleko, bo przy drodze jest tam za niskie zabezpieczenie  
trzeba się temu przyjże. Chciałbym podziękować również Panu Koprek za wsparcie 
rolników również dziękuję Panu Wójtowi oraz policji za włączenie się w protest. Śniegu, 
co prawda nie było, ale drogi śródpolne są w kiepskim stanie, co z tłuczniem, PGNiG 
zaczyna prace w Starym Wiecu mają dużo do przewiezienia, co będzie z drogami. 
 
Sławomir Zabrocki – chciałbym podziękować za wybudowanie placu zabaw w 
Chróstach Wysińskich mam nadzieję, że teraz mieszkańcy się postarają o więcej dzieci, 
przyłączam się do interpelacji dotyczącej dróg, jeśli aura pozwoli to żeby zacząć równać. 
 
Grzegorz Michnowski – proszę o postawienie koszy koło boiska w Garczynie, bo w Orlu 
i w Liniewie są a u nas nie, droga do Iłownicy pora, aby ją porządnie utwardzić odcinek 
Liniewo – Iłownica szkoda autobusu szkolnego, bo on codziennie tamtędy jeździ jest to 
najgorsza droga w całej gminie, po rozmowie z sołtysem z Głodowa chciałbym, aby 
skoordynować świetlice, aby znaleźć animatorów, aby te świetlice zaczęły żyć, na 
komisji dość długo dyskutowaliśmy o kosztach świetlic i gdzie są pieniądze z wynajem, i 
jeszcze do pana doktora mam prośbę czy można wyciszyć drzwi na dole do gabinetu 
lekarskiego, bo wszystko słychać. 
 
Adam Sosnowski – ja również chciałbym podziękować, za zgodę na nowy punkt 
oświetleniowy chciałbym z tym Panem się skontaktować, który miałby to wykonać, 
ludzie proszą, chciałbym doprowadzić do zakończenia. 
 
Ryszard Barzowski – droga Chrztowo – Bukowy Las, lasy zrobiły część drogi, ale 
pozostało jeszcze ok 500m, aby ją zakończyć by była przejezdna, złożone było pismo o 
wycięcie odrostów, ale opinia była negatywna. 
 

Wojciech Prądziński – popieram wniosek dotyczący drogi w stronę Iłownicy sam kilka 
razy już ją równałem, chciałbym poruszyć temat odwodnienia centrum wsi cały czas stoi 
woda i rury odprowadzające w końcu będą zamulone trzeba by było je wyczyścić. 
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Michalina Korynt – mam pytanie dotyczące budowy kanalizacji w Lubieszynie, na który 
rok jest przewidziana inwestycja czy przy tej okazji można by było wymienić część rur 
od wody, które są azbestowe czy już wszystko jest zamknięte.  
 
Jerzy Bałachowski – chciałbym tez przypomnieć o lampach na ulicy Polnej i Słonecznej. 
 

Ludwik Szparkowski – chciałbym powrócić do złożonego wniosku do komisji 
rewizyjnej, aby przeprowadzono kontrolę ile podatnicy musieli zapłacić za dwóch 
pracowników i samochód, którzy po wyborach rozwieszali podziękowania Wójta. 
Złożyłem wniosek, ale przewodniczący pominął go nie głosowano uznał, że nie w tym 
momencie porządku obrad, więc składam ponowny wniosek, aby zostało poddane to 
głosowaniu w trybie, którym uważa pan za stosowny. Wysłałem również pismo do 
przewodniczącego komisji rewizyjnej odpisał, że wniosek powinien być kierowany do 
Przewodniczącego Rady Gminy, dlatego proszę, aby przewodniczący poddał go pod 
głosowanie. Chciałbym się dowiedzieć powinno być to też skierowane do komisji 
rewizyjnej, ale komisja jak ma zająć się trudniejszym tematem to unika tego i otrzymać 
na piśmie odpowiedź ilu pracowników Urzędu Gminy ma przyznane ryczałt 
kilometrówkę na samochody prywatne i w jakiej wysokości ile przejechali na 
delegacjach i czy Pan Wójt korzysta także z takiej kilometrówki ile i w jakiej wysokości i 
kto je przyznawał oraz ile kilometrów przejechał Pan na delegacjach w 2013roku i 
2014roku, chcę to przeanalizować. Świetlice i koszty są programy unijne fotowoltaika 
zwrot kosztów do 70%.  
 

 Ad. 8 

Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w 
2015 r., w tym w ramach Programu Aktywacja i Integracja oraz Programu 
Specjalnego, 
 
Grzegorz Michnowski – uważam że trzeba skonsultować się z sołtysami odnośnie 
prac społecznie użytecznych jest po zebraniach wiejskich, aby ocenić gdzie są 
największe potrzeby a nie dawać tych osoby do szkół. 
 
Adam Sosnowski – może uda wypracować się jakiś kompromis, pracować będzie w 
szkole i w sołectwie trzeba tę sprawę przedyskutować. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – po sesji będzie spotkanie z sołtysami proszę o 
pozostanie. 
 
Jerzy Balachowski – są jeszcze ci, którzy odpracowują wyroki sądowe 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi 
do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 



SESJA IV 25 lutego 2015r. 

 

Strona 5 z 16 

   

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
c) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi 
do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przy przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
b) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Liniewo, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

c) ustanowienia służebności przesyłu 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

d) wyrażenia zgody za zbycie nieruchomości w miejscowości Iłownica 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

e) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących nazw miejscowości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

f) powołania komisji statutowej, 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił komisje o podanie kandydatur do Komisji 
Statutowej. 
 

Jerzy Bałachowski Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – komisja 

zgłasza kandydaturę Pana Ludwika Szparkowskiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za kandydaturą Pana 
Ludwika Szparkowskiego jako członka Komisji Statutowej 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli Pana Ludwika Szparkowskiego na członka Komisji 
Statutowej.  
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Grzegorz Michnowski Przewodniczący Komisji Oświaty , Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Opieki Społecznej – komisja zgłasza kandydaturę w mojej osobie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za kandydaturą Pana 
Grzegorza Michnowskiego jako członka Komisji Statutowej 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli Pana Grzegorza Michnowskiego na członka 
Komisji Statutowej.  
 
Arkady Grabski Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu - komisja zgłasza 
mnie jako kandydata. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za kandydaturą Pana 
Arkadego Grabskiego jako członka Komisji Statutowej 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli Pana Arkadego Grabskeigo na członka Komisji 
Statutowej.  
 
Wojciech Prądziński Komisja Rewizyjna – członkowie komisji zgłaszają kandydaturę 

przewodniczącego Pana Tadeusza Borkowskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za kandydaturą Pana 
Tadeusza Borkowskiego jako członka Komisji Statutowej 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli Pana Tadeusza Borkowskiego na członka Komisji 
Statutowej.  
 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o podanie kandydatur na 
Przewodniczącego Komisji Statutowej spośród czterech wybranych radych. 
 
Radny Benedykt Knitter zgłosił kandydaturę Pana Tadeusza Borkowskiego. 

 
Radny Adam Sosnowski zgłosił kandydaturę Pana Ludwika Szparkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za kandydaturą Pana 
Tadeusza Borkowskiego na Przewodniczącego  Komisji Statutowej. 
 
Radni 8 głosami „za” przy 3 „przeciw” i 3 „wstrzymujących” wybrali Pana 
Tadeusza Borkowskiego na Przewodniczącego Komisji Statutowej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
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(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
g) ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów obowiązujących na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Liniewo. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
h) wyrażenia zgody na poszerzenie Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
i) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania i wdrażania „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Liniewo”, 
 

Krystian Breski Kierownik RGKiR – oba projekty są wprowadzane, ponieważ jest 
to wymóg ustawy, jeśli chodzi o zaopatrzenie w ciepło są tylko aktualizowane w 
naszym przypadku takie złożenia do planu były w 2002 roku, w przypadku 
gospodarki niskoemisyjnej 2014-2020 jest nowa w oby przypadkach postępujemy 
ekonomicznie, gdy plan i założenia są w komplecie wykonywane możemy uzyskać 
niższą cenę za opracowanie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
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(uchwała, jako załącznik do protokołu) 

 

j) wyrażenia zgody na przystąpienie do opracowania „Projektu założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Liniewo” 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

k) zmian w budżecie gminy, 

 

Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

l) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 
lata 2015 – 2021, 

 

Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy - w odniesieniu jeszcze do uchwały powołania Komisji 
Statutowej jest propozycja aby za każde posiedzenie członkowie komisji bez względu 
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na pełnienie funkcji otrzymywali po 50zł, czy radni wyrażają na to zgodę proszę o 
opinię. 
 
Jerzy Bałachowski – uważam, że kwota jest do przyjęcia. 
 
Ryszard Barzowski – też jestem za. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę, aby członkowie 
komisji otrzymywali po 50zł za posiedzenie. 
 
Radni 10 głosami „za” przy 5 „wstrzymujących” ustalili 50 zł za posiedzenie.  

 

Ad. 9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 

Wójt – prąd OSP Wysin – po przełączeniu skrzynki zostały zamontowane bezpieczniki z 
mniejszą mocą wystąpiliśmy z pismem, aby wykonali to zgodnie z umową, 
- drogi – jest luty zima się jeszcze nie skończyła nie mamy wolnych środków, jak co roku 
musimy to przecierpieć, 
- transporty PGNiG – mają być wykonywane cztery odwierty badawcze, w kwestii 
komunikacji ma się to odbywać drogą Głodowo – Stary Wiec, oni także wykonają 
inwentaryzację wszyscy zarządcy dróg zostaną tez poinformowani o tym fakcie 
pisemnie, część interpelacji dotyczących dróg przekażemy do zarządców, ponieważ nie 
sposób abyśmy zajmowali się wszystkim, 
- oświetlenie – jeśli chodzi o oświetlenia to na pewno nie w takiej skali są problemy z 
Panem Komolubim możemy dokonać ewentualnych przełożeń, montaż nowych 
podniesie tylko koszty, jakie gmina ponosi, 

 

Sławomir Zabrocki – bardzo dziękuję niezależnie od wielkości sołectwa chcemy 
działać i traktujemy jednakowo dofinansowania placów Liniewskie Góry, Chrósty 
Wysińskie będą pikniki integracyjne. 

  
 Wójt – droga Iłownica – działania podjęliśmy w pierwszej kolejności podobnie jak do 
 Chrztowa będzie profilowana, 

- świetlice wiejskie – sprawa wymaga rozmów i konsultacji musimy też wykonywać to 
zgodnie z ustawą o finansach publicznych i potrzebna będzie również opinia Pani 
Mecenas, 
- lampa Głodowo – myślę, że będzie potrzebny wspólny objazd wieczorem, aby 
stwierdzić czy jest potrzeba też prosiłbym radnych i sołtysów, aby włączyli się w te 
działania,  
- chciałbym podziękować radnemu Wojtkowi Prądzińskiemu za podjętą inicjatywę i 
równanie drogi, 
- kanalizacja Lubieszyn – na chwilę obecną nie posiadamy jeszcze pozwolenia na 
budowę, projekt nie jest jeszcze zamknięty, kiedy będziemy go składać na chwilę obecną 
nie wiemy, w tym roku planujemy zakończyć projekt i całą pozostałą dokumentację. 
Projekt ten będzie opiewał na kwotę około 3,8mln zł, wejście w taką inwestycję jest 
możliwe, ale kwota ta będzie poważnym obciążeniem dla budżetu, 
- ryczałty i delegacje – odpowiedź będzie na piśmie w ustawowym terminie do 30 dni, 
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- fotowoltaika w świetlicach – nie jest to takie różowe jak by się to mogło wydawać są 
trudności w przyłączeniu do sieci jest to wielki wydatek przerabialiśmy już to na pewno 
nie będzie możliwe zamontowanie na każdej świetlicy. 

 

Piotr Piwowarczyk – droga Chrztowo – Bukowe Pole po oględzinach leśnik stwierdził, 
że odrosty mają powyżej 10 lat a na to decyzję musi wydać Starostwo podjęliśmy już 
działania, ale musimy jeszcze podjechać na miejsce, aby zobaczyć, o jaki odcinek drogi 
 chodzi. 

 

 Krystian Breski – pojemniki na śmieci pytanie tylko, dla kogo każdy właściciel  
 nieruchomości zobowiązany jest do wypełnienia deklaracji i posiada kosze, jeśli  
 potrzeba jest większych, jeśli jest zgłoszone to dostarczane są większe, więc trzeba by 
 było sprecyzować. 
 

Grzegorz Michnowski – dla wioski. 
  

Krystian Breski – dla mieszkańców spacerujących jest kosz uliczny natomiast duży 
pojemnik 1000L będzie tylko zachętą dla działkowiczów. 

 

 Wójt – większy, ale nie z duży. 
 

 Grzegorz Michnowski – w Liniewie stoją pojemniki w Orlu stoją nie wiem czy w 
 Głodowie a u nas tylko małe pudełko i co chwile pełne. 
  
 Krystian Breski – w żadnej miejscowości nie ma pojemników przy drogach, 

- odwodnienie centrum wsi – problem jest w niewielkiej różnicy poziomów 5-6cm nie 
ma tego odpowiedniego spadku nie możemy rowu pogłębić, ponieważ są tam też nisko 
osadzone rury kanalizacyjne i wodociągowe 20-30cm poniżej lustra wody dwa lata temu 
oczyszczaliśmy studnie, aby uniknąć zapiaszczenia jest tam też zrzut wód z hydroforni, 
który też zapobiega osadzaniu się piasku. 
 
Grzegorz Michnowski – taka odpowiedź, że drogi będziecie robić będzie czas na 
remonty uważam, że powinno odbywać się to cały czas, rolnik jadąc może rozwalić 
sprzęt i będzie chciał odszkodowanie, letnicy zaczynają się domagać szerokości drogi 
12m, drogowcy do Kobyla cały czas naprawiają jeżdżą, robią zdarza się, że nawet po 
kilka razy w miesiącu, a wy nie potraficie jednej drogi zrobić,  
 

Wójt – nie mogę się zgodzić, że u nas jest najgorzej wystarczy pojechać do sąsiednich 
gmin, nasze drogi uważa, że są przynamniej w stopniu dobrym zgadzam się, że wymaga 
to monitoringu i naprawy, ale wszystko z rozsądkiem, my budujemy dróg rozwijamy 
sieć dróg remontujemy czy inni też tyle robią z drogami polnymi zawsze będą problemy, 
chciałbym przy okazji bardzo podziękować nowemu sołtysowi z Liniewskich Gór, że 
stanął na czele w imieniu rolników popieramy starania, aby rolnicy mieli płynność 
finansową, aby produkcja była w pełni opłacalna. 
 
Jerzy Bałachowski – nie obrażajmy się Panie Wójcie na drogi sesja będzie pewnie za 
miesiąc, dlatego już dzisiaj monitujemy, że jest potrzeba działań w naprawie dróg, a 
program wyborczy był i na pierwszym miejscu były drogi śródpolne, w miedzy czasie 
jak wypowiadał się Pan Wójt to dzwonił kolega i pytał czy zgłaszałem w sprawie świateł 
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ulicznych powiedziałem, że na razie słabo, a jego słowa były takie, ale kościoły to macie 
ładnie oświetlone. 
 

Ad. 10  
Wolne głosy i wnioski 
 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ludwik Szparkowski złożył wniosek do Komisji 
Rewizyjnej ile kosztowała praca dwóch pracowników Urzędu i użytkowanie samochodu 
służbowego do rozwożenia podziękowań Wójta Gminy Liniewo po wyborach, poddam 
to pod głosowanie, ponieważ jest to wniosek formalny, tylko proszę radych o określenie 
tak albo nie, trzeba być radnym, ale pozostawiam to wam. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych, kto jest za przyjęciem tego 
wniosku. 
 

Radni 4 głosami „za” przy 10 „przeciw” odrzucili wniosek. 
(Radny Edmund Troka nieobecny podczas głosowania) 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał skierowane do radych zaproszenie Zespołu 
Oświatowego w Liniewie na spektakl przygotowany przez uczniów. 

 
Przewodniczący Rady Gminy - na ostatnim zarządzie Straży Pożarnej została podjęta 
decyzja o sprzątaniu gminy kieruje prośbę do radnego powiatowego przez wszystkie 
lata koszty ponosili strażacy czy może tym razem dołączy się do tego powiat czy 
strażacy mogą liczyć na jakąkolwiek pomoc. 
 
Zbigniew Werczyński – zapraszamy 4 marca o godz. 17.00 wszystkich radnych będzie 
to spektakl premierowy dla zaproszonych gości, rodziców oczywiście tradycyjnie 
przygotowany będzie również słodki poczęstunek, spektakl ogólny dla mieszkańców 
gminy odbędzie się w czwartek 5 marca również o godzinie 17.00, 6 marca będzie 
spektakl dla uczniów naszej szkoły serdecznie zapraszam 15 uczniów naszej szkoły 
będzie występowało, jak co roku na pewno się nie zawiedziecie spektakl będzie na 
wysokim poziomie zapraszam serdecznie.. 
 
Jerzy Czapiewski – zostałem wybrany na dalszą kadencję przez mieszkańców były 
głosy, aby wyrzucić mnie abym dał spokój świetlicy, bo to, co tam jest tam to prywata 
robi się jak chce byłem w świetlicy w Iłownicy sołtys mnie zaprosił w feriach z wnukami 
pojechałem na bal karnawałowy do domu nie chcieli jechać tak dobrze się bawili a u nas 
nie, bo to jest prywatne. Wybrali mnie mieszkańcy i Panie Wójcie trzeba się zastanowić, 
po co ta świetlica jest ona służy tylko prawcie, ludzie pytają, kiedy ta świetlica będzie 
typowo wiejska, robią burdy prywatne, sylwester kółko zamknięte tylko dla swoich 
powinno być udostępnione, że odbędzie się tam sylwester czy inna zabawa a 
mieszkańcy nie mają dostępu w tej świetlicy wygląda straszne u mnie w oborze wygląda 
lepiej, na dzień seniora spaliłem cztery worki drzewa przydałby się naprawdę jakiś 
remont. Kolejna spawa to lampy w kierunku dworca jest tam naprawdę ciemno są 
mieszkańcy i podatnicy jak ci w wiosce i trzecia sprawa to proszę, aby odnowić znaki w 
kierunku Mestwinowa i Stefanowa, pani Kajzer dopomina się o drogę podobno Wójt 
obiecał, że zrobi z tłucznia drogę. 
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Alfons Troka – droga do Państwa Plata nie idzie już tamtędy przejść ani przejechać ci 
ludzie codziennie do pracy dojeżdżają tłucznia trzeba by było nawieźć, chciałbym 
również zwrócić uwagę, że koło remizy stoi odkryta skrzynka elektryczna gołe kable 
prośba, aby ją zabezpieczyć. 
 
Roman Koprek – jest droga gminna i jest udostępnione byłe torowisko dla 
samochodów, ale ludzie jadący torowiskiem nie chcą ustąpić pierwszeństwa tym, którzy 
jadą drogą główną gminną proszę, jeśli jest udostępnione torowisko to muszą stanąć 
cztery znaki ustąp pierwszeństwa przejazdu. 
 
Brunon Kupper – chciałbym podziękować za plac zabaw inwestycja została 
zrealizowana, jeśli chodzi o dalszy asfalt to na chwilę obecną trzeba ratować ten, który 
jest wiosną woda z niego wychodzi jest popękany trzeba przesypać go żwirem, bo za rok 
łopatami będziemy mogli wszystko zbierać. 
 
Zdzisław Bela, – kiedy zostanie zburzony chlewik u Państwa Tusk, ponieważ widok nie 
jest ciekawy trzeba ich ponaglić tych państwa, aby posprzątali, mówiono, że droga po 
kanalizacji będzie naprawiona tylko, kiedy konkretnie, bo chciałbym być przy tym, jadąc 
w stronę krzyża potrzebna by była równiarka i walec koło sklepu jest rów trzeba by było 
go oczyścić wstawić rurę i zasypać, bo można tam wszystko. 
 
Krzysztof Michnowski – jak państwo wiedzą duże zmiany nastąpiły duże 
zaangażowanie w pracę po wyborach zostały wybrane różne komitety partyjne 
chcieliśmy zorganizować się, jako 7 na rzecz większości, aby utworzyć zarząd i wspólnie 
działać dla powiatu. Zarząd i rada podjęła program naprawczy przyjęty przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową nastąpiła zmiana regulacji w starostwie i zmiany w 
jednostkach na ostatniej sesji program został przyjęty będzie ciężko, aby przywrócić 
stan z roku 2010 nikt by się nie spodziewał, że takim można zarządzaniem doprowadzić 
do takiego stanu, jeśli praca z samorządami ułoży się dobrze to w ciągu 2-3 lat jesteśmy 
w stanie wyprowadzić starostwo na prostą. Jeśli chodzi o kwestię współpracy tylko 
pytanie, w jakim zakresie niestety nie mogłem być w zarządzie, ponieważ prowadzę 
działalność gospodarczą zostałem przewodniczącym komisji rolnictwa ochrony 
środowiska infrastruktury i bezpieczeństwa publicznego zwracam się do 
przewodniczącego o współpracę chciałbym powrócić do realizacji pracy w latach 2010 – 
2014. Starostą jak wiadomo została Pani Alicja Żurawska Wicestarostą Pan Henryk 
Osowski na pewno gminy nowa Karczma i Stara Kiszewa zyskają. Pytanie mam jeszcze 
odnośnie przetargu budowy ulicy Pstronga i Gruszki, Słoneczna, Rzemieślnicza i 
Podwale czy Pan Wójt z oszczędności po przetargu planuje dokończyć ulicę podwale i 
czy będzie możliwość rozbiórki mostu. 
 
Wojciech Prądziński – jeśli chodzi o drogę do Państwa Plata to jest to droga 
zapomniana właściwie tylko dla jednego mieszkańca, kiedy ulica Polna była 
nieprzejezdna to ludzie tamtędy po prostu jeździli. 
 
Grzegorz Michnowski – koszty świetlicy w naszej gminie koszty wynajmu, Pan 
Sekretarz miał mówić o budżecie obywatelskim. 
 
Adam Sosnowski - popieram wniosek, aby zając się problemem świetlic, aby zobaczyć, 
jakie są koszty utrzymania. 
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Alicja Sobisz – zgłaszałam, że po wichurach są wywroty, ale nikt się nie pojawił. 
 
Joanna Mękal – rozdałam sołtysom informacje o zbliżających się szkoleniach, ale 
jeszcze przypomnę 3 marca w kinie Remus konferencja dotycząca wołowiny kulinarnej 
będzie też występował pan Bałachowski, 4 marca szkolenie z ARMiR programy rolno 
środowiskowe 5 marca w Gdańsku konferencja dotycząca biogazowi i 17 marca w 
Gniewienie na zamku konferencja poświęcona produkcji mleka. 
 
Wójt – jeśli chodzi o świetlice do następnej sesji postaramy się przygotować konkretne 
propozycje do strony zapłaty za wynajem tych świetlic, które można zgodnie z umową 
np. w Iłownicy brak jest możliwości wynajmu komercyjnego w Orlu było podobnie nie 
można wynajmować przez okres 5 lat. 
- ulica Pstronga i Gruszki – inwestycja została poszerzona o ulice Słoneczną i 
Rzemieślniczą w kierunku do mostu wybrana została oferta z kwotą 289tyś zł. Zrobimy 
kontynuację dalsze lanie asfaltu do bramy ostatniego zabudowania plus wypustka. 
dokończenie ulicy Podwale przewidziane jest na następny rok budżetowy, potrzeby w 
zakresie remontów i budowy są duże i na to przeznaczone będą oszczędności zaznaczę, 
że odwodnienia ulicy Podwale nie będziemy robić w całości. 
 
Piotr Piwowarczyk – chlewik w Iłownicy – jest zgoda na rozebranie ci Państwo zostali 
poinformowani, osobiście byłem u nich. 
 
Zdzisław Bela – myślę, że trzeba by było wyznaczyć konkretny termin. 
 
Piotr Piwowarczyk – wywroty w Starym Wiecu można usunąć i albo zrobicie to we 
własnym zakresie albo zrobi to nasz pracownik. 
 

Krzysztof Michnowski – wypowiadam się, jako mieszkaniec na Pstronga i Gruszki 
wykonane będzie 120m na ulicy Słonecznej i Rzemieślniczej po 75m i ulica Podwale 
80m pozostanie 120m w poprzednim roku z oszczędności zostało wykonane część 
Podwala proszę, aby Pan Wójt rozważył tę kwestię, ponieważ wprowadzenie sprzętu to 
duże koszty. 
 

Wójt – potrzeby gminy są duże musimy działać w skali całej gminy potrzeby naprawy 
dróg są duże środki z oszczędności będą racjonalnie wydawane tyle ile obiecaliśmy tyle 
będzie zrobione. 
 

Sekretarz – na zebraniach wiejskich została przedstawiona wstępna propozycja 
budżetu obywatelskiego zostały przygotowane zasady, został stworzony formularz 
zgłoszeniowy oraz karta do głosowania na zadania zgłoszone, na zebraniach była mowa 
o kwocie 15.000zł, bo taka kwota została ujęta w budżecie na 2015 rok jest to kwota do 
20.000zł. Zostanie powołany zespół do przeprowadzenia konsultacji w sprawie budżetu 
obywatelskiego. 
 
Brunon Kupper – 20.000zł na całą gminę to po 1000zł na sołectwo. 
 

Sekretarz – Panie sołtysie Pan nie słuchał 20.000zł na dwa wybrane zadania.  
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Sławomir Zabrocki – jeśli chodzi o formę głosowania to małe miejscowości nie mają 
szans i będzie to dostępne tylko dla dużych miejscowości. 
Sekretarz – każde sołectwo ma prawo zgłoszenia i niemówione jest, że te największe 
będą się o to ubiegać, w jakiej będzie to formie to tylko zależały od aktywności obywateli 
na pewną znajdą się osoby popierające w głosowaniu zadanie, dlaczego już na początku 
zakładacie, że jest to niesprawiedliwe, jeśli macie inny pomysł to proszę o propozycje, 
głosowanie było by jawne trzeba by było podać swoje dane, chcecie budżet obywatelski 
a na samym oczątku zakładacie, że on się nie nadaje, musicie przekonać do tego 
mieszkańców. 
  
Grzegorz Michnowski – w innych miejscowościach jest inaczej 
 

Sekretarz – zapraszam do konsultacji i stworzenia czegoś lepszego 
 

Grzegorz Michnowski – jest to promowanie dużych miejscowości, jeśli nasza 
miejscowość będzie to głupi będzie ten, kto na inną miejscowość będzie głosował. 
 

Sekretarz –powinno się to odbywać w dłuższej procedurze, ale chcąc przeznaczyć 
pieniądze jeszcze w tym roku robimy to w wersji skróconej, jeśli się sprawdzi to w tym 
roku, to na przyszły rok będzie wiadomo jak to powinno być robione. 
 

Ludwik Szparkowski – można by było ująć taki zapis, że to sołectwo, które otrzyma 
dofinansowanie nie będzie się ubiegał o kolejne przez okres 2- 3 lat. 
 

Sekretarz – ale dlaczego inicjatywę mieszkańców dusić budżet obywatelski jest dla 
aktywnych, którzy chcą działać propozycja jest na ten rok jak będzie później zobaczymy, 
a jeśli ktoś ma lepsze pomysły zaparzam do rozmów. 
 

Tadeusz Borkowski – mają decydować ludzie, ale gdyby podzielić na fundusze sołeckie 
i wykorzystać to np. na „Dzień Dziecka”, aby tego nie przejeść. 
 

Sekretarz – to, co pan proponuje to powrót do starego systemu.  
 

Krystian Breski – jeszcze chciałbym zasygnalizować trzy sprawy pierwsza to azbest 
wnioski o dofinansowanie można składać do 27 lutego 2015r., druga to kontrole 
zbiorników bezodpływowych, szamb i oczyszczalni zaczniemy od marca, ostania spawa 
to ewidencja zbiorników bezodpływowych każdy jest zobowiązany do zgłoszenia 
formularz dostępny jest na stronie internetowej będzie wkładka także w naszej gazetce. 
 

Jerzy Bałachowski – w Wysinie jest tak, że sołtys, radny, komendant, rada sołecka, 
KGW wszyscy pracujemy wspólnie, u was jest skłócenie ja jestem w trzech osobach 
robimy wszystko żeby jakoś było i się coś działo ze swoich diet dajemy, aby mogło coś 
funkcjonować, Pani Mękal wspomniała o forum rolniczym, które się odbędzie w 
Kościerzynie, likwidujemy stowarzyszenie i przekształcamy się w dużą grupę 
producencką na pomorzu, mieliśmy delegację z Luksemburga są zainteresowani 
kupnem wołowiny, przeciętny Polak zjada ok 2kg wołowiny natomiast w innych krajach 
jest to ok 20kg, serdecznie zapraszam na to spotkanie chcemy coś wspólnie zrobić 
założyć grupę na naszym terenie aby było lepiej, żeby coś na tym terenie coś zrobić.   
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Ad. 11 
Zakończenie sesji 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1225 

 
 
 
  

  Protokołowała                                                             Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
    Jolanta Flis                                                                        Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  
 

 


